

It seems likely Tower D of the Pearson Building will be the principle location for most of those re-locating to Sussex Drive. We shall be examining appropriate security arrangements in Tower D so there will be proper access for visitors including those from the business community. This will make it necessary to re-locate the Passport Office. Finding appropriate accommodation for the Office is a priority for the implementation team.

Needless to say, Dan Bresnahan's group on resources has a major puzzle to sort out in terms of identifying the resources - person years and money - that will be transferred from the former IT&C to the new Department. I will want to keep you posted on developments in this area as they occur.

This week Tony Eyton convened the first meeting of his working group on personnel which will have to deal simultaneously with a series of interrelated issues, including the number and levels of people to be transferred into the new Department, the Department's response to the McDougall Report, and such ongoing questions as consolidation, EX conversion and FS restructuring. Since these issues are all part of the personnel mosaic, it seemed appropriate they be dealt with as a package by the working group.

In the meantime Len Legault's legal working group has begun the task of looking at amendments to the External Affairs Act that will be required to legalize the mandate the new Department has been given. In the process the group is reviewing the records to identify the various suggestions that have been made over the years for revising the Act to see if there are any other changes that could usefully be proposed at the same time.

Il semble probable que la tour D sera le point de chute de la plupart de ceux qui emménageront au Pearson. Nous allons examiner les arrangements de sécurité à y mettre en place de façon à faciliter l'accès des visiteurs, y compris ceux du monde des affaires. Il sera donc nécessaire de reloger le Bureau des passeports et l'équipe d'implantation a comme tâche prioritaire de trouver des locaux appropriés à cette fin.

Le groupe des ressources de Dan Bresnahan hérite du casse-tête que constitue l'identification des ressources - années-personnes et fonds - à transférer de l'ancien ministère d'Industrie et Commerce. Je vous tiendrai au courant de l'évolution de la situation à cet égard.

Cette semaine, Tony Eyton a réuni pour la première fois son groupe de travail sur le personnel qui devra mener de front l'étude d'une série de questions interreliées, y compris le nombre et le niveau des gens qui doivent être intégrés, la réaction du Ministère au rapport McDougall ainsi que des activités déjà en cours comme la consolidation, la conversion EX et la restructuration du groupe FS. Comme tous ces points sont imbriqués dans la mosaïque du personnel, il semble approprié que le groupe de travail les étudie globalement.

Pour sa part, le groupe de Len Legault a amorcé l'étude des modifications qu'il faudra apporter à la Loi sur les Affaires extérieures pour entériner le mandat du nouveau ministère. Par la même occasion, le groupe vérifie dans les dossiers afin de relever les divers projets de révision de la Loi qui ont été présentés au cours des années de façon à établir si d'autres changements ne pourraient pas utilement être proposés en même temps.